
Oświadczenie złożone 

przez senatora Władysława Komarnickiego 

na 81. posiedzeniu Senatu 

w dniu 26 czerwca 2019 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra sprawiedliwości, prokuratora generalnego Zbigniewa Ziobry 

Liczba spraw w sądach nadal będzie rosła. Dziś jest ich ponad 15,5 miliona. Najbardziej dotknie to sady 

rejonowe, a w nich głównie wydziały cywilne. Takie wnioski płyną z najnowszego raportu Instytutu Wymia-

ru Sprawiedliwości. Rzecz dotyczy wpływu spraw do polskich sądów powszechnych. Przygotowując analizę, 

autorzy brali pod uwagę statystyki Ministerstwa Sprawiedliwości oraz badanie wykonane wśród sędziów. 

Ponad 90% wszystkich spraw wpływających trafia do sądów rejonowych, 6% do okręgowych, a 2% do 

apelacyjnych. Pod względem kategorii najwięcej, bo ok. 60%, to sprawy cywilne, w sumie to blisko 

6 milionów . Wśród wszystkich spraw cywilnych wpływających do sądów rejonowych najliczniejszą katego-

rią są sprawy nakazowe i upominawcze. Wśród procesowych dominują 2 rodzaje roszczeń: z umów banko-

wych i pożyczki. 187 razy wzrosła liczba spraw z tytułu umowy przewozu. 

Proszę o informację, co we wspomnianej sprawie zamierza zrobić ministerstwo. 

Z wyrazami szacunku 

Władysław Komarnicki 

 
 


